

**Protokół**

**z VIII sesji Rady Gminy Rajcza z dnia 12 maja 2019 roku**

Otwarcia sesji i powitania zebranych dokonał Przewodniczący Rady Gminy Rajcza Pan Zbigniew Kopeć.

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad – na 15 radnych obecnych było 14. Radny Wojciech Kąkol nieobecny.

Prowadzący obrady postawił wniosek o wycofanie z proponowanego porządku obrad punktów w sprawie:

- Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Rajczy za 2018 rok.
- Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2032.

Rada Gminy w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła zmiany w proponowanym porządku obrad. Na 14 głosujących czternaście głosów było „za”.

Następnie Rada Gminy jednogłośnie przyjęła dzienny porządek obrad po zmianach. Na 14 głosujących czternaście głosów było „za”.

Dzienny porządek obrad przedstawił się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad.
1. Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy Rajcza.
2. Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy z działalności za 2018 roku oraz plan imprez na rok 2019.
3. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018 rok.
4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2018.
5. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia wykonania prac polegających na usunięciu obumarłych gałęzi w obrębie pomnika przyrody – Jesion wyniosły o nr 240 rosnącego na terenie parafii rzymskokatolickiej w Rajczy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajcza.
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Rajcza.
8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfowych grup odbiorców usług.
9. Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2019.
10. Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.
11. Wolne wnioski.
12. Zamknięcie obrad.

**Ad. 3** Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy Rajcza.

Protokoły poddane zostały pod głosowanie przyjęte zostały jednogłośnie. Na 14 głosujących czternaście głosów było „za”.

**Ad. 4** Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy z działalności za 2018 roku oraz plan imprez na rok 2019.

Przewodniczący Rady przywitał dziennikarza „Kroniki Beskidzkiej”, który przybył na obrady.

Informacji – Plan imprez kulturalnych na 2019 r. przedstawiła Pani Katarzyna Dallig – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy.



Następnie przedstawiła szczegółowe sprawozdanie z działalności ośrodka za rok 2018.

(Szczegółowe informacje i sprawozdanie stanowią załączniki do protokołu).

W dyskusji nad sprawozdaniami radna Pani Honorata Szatanik pytała o to co przygotował Gminny Ośrodek Kultury w Rajczy dla swoich mieszkańców jak i odwiedzających nas gości w lipcu br. Prosiła również o wyjaśnienie organizacji akademii i okazji dnia 3 maja.

Radny Pan Przemysław Romanek poinformował, że wystąpił do GOKiS z interpelacją, w której pytał o plany oraz koszty związane z organizacją różnych imprez. W związku z tym, że Pani Dyrektor często używa sformułowania, że środki na prowadzenie GOK są małe w związku z tym pytał o to czy konieczne były koszty poniesione na nagłośnienie, usługi fotograficzne i konferansjerkę podczas tegorocznego Rajdu Chłopskiego? Pytał również w jakiej formie będą finansowane Dni Zwardonia, o czym mowa w sprawozdaniu. Chodzi o kwotę 500,00 zł.

Radna Pani Barbara Ciepły wyraziła krytykę wobec organizacji uroczystości 3-ciego maja. Powiedziała, że panował na niej „bałagan i chaos”. Radna pytała dlaczego na zawiadomieniu/zaproszeniu na uroczystość była informacja o intencji mszy za ojczyznę, a w kościele nikt o tym nie wspomniał. Zwróciła również uwagę na występ słowno-muzyczny w wykonaniu harcerzy z Rajczy. Powiedziała, że były to dzieci w przedziale wiekowym od 12-14 lat, które w przeciągu 2 dni miały nauczyć się trudnego tekstu, którego nie do końca rozumiały.

Pani Dyrektor odniosła się do wypowiedzi przedmówców i tak:

– do radnej Honoraty Szatanik odpowiedziała, że w roku bieżącym w miesiącu czerwcu impreza, która corocznie odbywała się w lipcu z uwagi na uroczystości 350 – lecia darowania Obrazu Matki Bożej Miłosierdzia-Kazimierzowskiej przeniesiona została na koniec czerwca. Ze względów finansowych będzie to impreza letnia. Dodała, że w miesiącu sierpniu będą imprezy skierowane dla dzieci oraz dla dorosłych.

– Do radnego Przemysława Romanka odpowiedziała, że bardzo często zespoły, które są do nas zapraszane przyjeżdżają z własnym nagłośnieniem i jest to warunkiem podpisania umowy. Jeżeli jest szansa, że możemy robić nagłośnienie własnym sprzętem to to robimy. Usługi fotograficzne – jeżeli impreza trwa kilka dni to pracownicy ośrodka nie są w stanie zapewnić zdjęć z różnych miejsc i zleca to zadanie profesjonalnej obsłudze. Co do konferansjerki odpowiedziała, że na większych imprezach musi być osoba, która zajmuje się tylko tymi sprawami, czuwa nad programem imprezy, wypełnia ewentualne luki w programie imprezy jeżeli takie zaistnieją. Dodała, że musi być to osoba, która z łatwością poprowadzi imprezę, a nie każdy się do tego nadaje.

W sprawie dofinansowania do Dni Zwardonia powiedziała, że od kilku lat Zwardon organizuje imprezę lokalną dla własnych mieszkańców w związku z czym GOK wspiera takie imprezy.

– Do radnej Barbary Ciepły odpowiedziała, że często bywa tak, że nie ma wpływu na pewne rzeczy, które zaplanowane były inaczej, a odbyły się niezgodnie ze scenariuszem. Nie miała wpływu na to, że nie została odczytana intencja mszy, o czym była mowa w zaproszeniu, nie miała również wpływu na to, że pocztę sztandarową poszły za ks. Proboszczem, a nie tak jak było zaplanowane. Powiedziała, że nie ma również wpływu na osoby czy grupy, które z własnej potrzeby angażują się w uczestnictwo w danej uroczystości i angażują się w imprezy gminne i bardzo często w nich pomagają.

Pani Ciepła powiedziała, że jej zdaniem obsługa GOK była po to na uroczystości by zapanować nad jej porządkiem tj. odpowiednio poprowadzić pocztę sztandarową alejkami, a nie tylko po to by podać wiązankę Wójtowi. Pytała kiedy uzgadniane było, że harcerze wezmą udział w uroczystościach. Jej zdaniem mieli oni za mało czasu na przygotowanie tak



trudnego występu, byli bez pomocy oraz bez nadzoru osoby dorosłej. Powiedziała, że wg niej obchody 3 maja były porażką.

Pani Dyrektor odpowiedziała, że program występu uzgodniony został z drużynową grupy harcerskiej działającej na terenie naszej gminy 3 tygodnie temu. Przy uzgadnianiu programu miała zapewnienie od drużynowej, że nie potrzebują żadnej pomocy od GOKiS, i że dadzą sobie radę. Uważa, że nie można winić młodzieży za występ bo jej zdaniem stres zrobił swoje. Powiedziała, że w tym roku grupa Effata nie brała udziału w organizacji obchodów omawianej uroczystości, a nie ma innej grupy, która mogłaby to zrobić. Powiedziała, że skoro działają na naszym terenie jakieś grupy a chcą się pokazać to należy im to umożliwić.

Przewodniczący Rady powiedział, że dobrze byłoby wrócić do wcześniejszych praktyk kiedy uroczystości co roku organizowała inna szkoła. Był również zwyczaj, że przygotowywano scenariusz imprezy i wg. niego prowadzono daną imprezę. Powiedział, że nie zgadza się z tym, że program przygotowywany był przez grupę harcerzy to nie bierzemy za to odpowiedzialności, bo jego zdaniem GOKiS powinien mieć nadzór nad przygotowaniem i prowadzeniem imprezy od początku do końca.

Radny Pan Dariusz Płoskonka powiedział, że przy organizacji Dni Zwardonia otrzymują wsparcie od GOKiS w postaci wydrukowania zaproszeń, dyplomów, plakatów. Wsparcie otrzymują również w postaci nagłośnienia, ławek i stołów, za które nie trzeba płacić. Podziękował Pan Dyrektor za wsparcie i powiedział, że ma nadzieję na dalszą dobrą współpracę.

Pani Szatanik powiedziała, że bardzo podoba jej się akcja związana z realizacją programu Braci Golec. Pytała czy rodzice mają świadomość, że gmina ponosi koszty lekcji dla dzieci. Chce aby przekaz ten poszedł do mieszkańców bo powinni o tym wiedzieć.

Pani Dyrektor odpowiedziała, że rodzice, którzy byli na spotkaniu mają tę świadomość, mają również świadomość ile kosztuje 1 godz/pracy.

Pani Szatanik ubolewając z powodu braku imprez w miesiącu lipcu powiedziała, że jej zdaniem można zorganizować niskobudżetowe np. festyny. Pytała czy w lipcu będą imprezy w innych sołectwach naszej gminy?

Radna odnosząc się do organizacji 3 maja zapytała gdzie w tym dniu były szkoły. Powiedziała, że ze strony gminy są duże dotacje na placówki oświatowe, a jak przyjdzie coś zorganizować to nie ma komu. Podoba jej się pomysł aby to szkoły - co rok inna organizowały uroczystości 3-cio majowe.

Pan Andrzej Ryłko powiedział, że w gminie Istebna dyrektor szkoły wraz z delegacją, która przychodzi ze sztandarem otrzymuje od GOK zaproszenie do uczestnictwa w uroczystościach. Jedna ze szkół przygotowuje imprezę. Uważa, że przy każdej imprezie powinien być jej koordynator. Na zakończenie wyraził nadzieję, że przy współpracy różnych organizacji oraz szkół gminnych uroczystości na 11 listopada wyjdą lepiej.

Pani Dyrektor powiedziała, że zaproszenia na uroczystości wysyłane są do wszystkich min. dyrektorów szkół, radnych itd. lecz sami możemy zaobserwować kto w tych uroczystościach uczestniczy. Z przykrością może stwierdzić, że tylko nieliczni radni są na nich obecni.

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Magdalena Omyła powiedziała, że popiera pomysł by takie uroczystości jak 3 maja czy 11 listopada organizowały szkoły. W związku z tym, że jest historykiem zadeklarowała, że przygotowuje uroczystość 11 listopada br.

Pan Przemysław Romanek pytał czy stowarzyszenie którego jest członkiem może starać się o środki np. w kwocie 500 zł na organizację lokalnej imprezy? Dodał, że zależy mu aby wszystkie stowarzyszenia były traktowane na równi i aby była tu transparentność w finansowaniu organizacji i organizowanych przez nich imprez.

Pani Dyrektor wyjaśniła, że wszystkie organizacje, które zwracają się do GOKiS po wsparcie otrzymują go w formie wypożyczenia stolików i ławek, namiotów, nagłośnienia itp. Nie otrzymują finansowego wsparcia.



Radny Pan Zbigniew Kośniewski powiedział, że nie powinniśmy bawić się w „komisję śledczą” bo tak odbiera to co słyszy. Powiedział, że należy wspólnie popracować nad przygotowaniem kolejnej imprezy by było lepiej. Radny postawił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji w tym temacie.

Pani Barbara Kotrys – Sołtys Soli podziękowała Pani Dyrektor za wszelką udzieloną pomoc przez cały rok. Dodała, że sołectwa mają bardzo małe środki do wykorzystania na organizację imprez kulturalnych w związku z czym każda pomoc jest bardzo cenna. Dzięki determinacji wszystkich zainteresowanych i chętnych do pomocy tworzy się imprezy bardzo małym nakładem finansowym. Prosiła by w przyszłym budżecie zwiększyć środki, które są do dyspozycji Rad Sołeckich.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego o zamknięcie dyskusji. Rada Gminy dokonała zamknięcia dyskusji jedenastoma głosami „za” przy dwóch głosach „przeciw” i jednym głose „wstrzymującym”.

**Ad. 5** Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018 rok.

Informacji udzieliła Kierownik GOPS w Rajczy Pani Grażyna Śleziak.

(Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu).

Po przedstawieniu informacji Przewodniczący Rady podziękował Pani Kierownik i pracowników ośrodka za pracę jaką wykonują na rzecz mieszkańców naszej gminy do których kierowana jest pomoc ośrodka.

W dyskusji Pan Zbigniew Kośniewski również wyraził swoje uznanie dla pracowników GOPS za pracę, którą niejednokrotnie przychodzi im wykonywać w trudnych środowiskach.

Pan Romanek prosił o sprecyzowanie, kto może otrzymać zasiłek stały.

Pani Śleziak wyjaśniła, że zasiłek jakie warunki musi spełnić osoba oczekująca wsparcia z GOPS.

Pani Aleksandra Legirska – Radna Powiatu Żywieckiego wniosła do radnych i wójta o pomoc finansową w dowozie osób niepełnosprawnych do ośrodka dziennego w Radziechowach.

**Ad. 6** Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2018. Sprawozdanie jw. przedstawione zostało przez Panią Magdalenę Omyła – Wiceprzewodniczącą Rady Gminy.

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie omawiane było na posiedzeniu komisji Rady Gminy.

W otwartej dyskusji – brak głosów.

Ogłoszona została przerwa do godz. 13.20

**Ad. 7** Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia wykonania prac polegających na usunięciu obumarłych gałęzi w obrębie pomnika przyrody – Jesion wyniosły o nr 240 rosnącego na terenie parafii rzymskokatolickiej w Rajczy.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że do Urzędu Gminy wpłynął wniosek o wycinkę obumarłych konarów na drzewie, które jest pomnikiem przyrody. Chodzi o bezpieczeństwo korzystających z drogi powiatowej w centrum Rajczy. Dodał, że projekt opiniowany był na posiedzeniu komisji i otrzymał pozytywną opinię.

Na 14 głosujących – 14 głosów było „za”.

(Uchwała Nr VIII/48/2019 Rady Gminy Rajcza z dnia 16 maja 2019 r.)

**Ad. 8** Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajcza.

Projekt uzyskał pozytywną opinię komisji.

Na 14 głosujących – 14 głosów było „za”.

(Uchwała Nr VIII/49/2019 Rady Gminy Rajcza z dnia 16 maja 2019 r.)

**Ad. 9** Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli



nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Rajcza.

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uzyskał pozytywną opinię od komisji Rady Gminy. Na 14 głosujących – 14 głosów „za”.

(Uchwała Nr VIII/50/2019 Rady Gminy Rajcza z dnia 16 maja 2019 r.)

**Ad. 10** Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfowych grup odbiorców usług.

Przedstawiony projekt uchwały był opiniowany przez komisję Rady Gminy – opinia pozytywna.

Na 14 głosujących – 14 głosów „za”.

(Uchwała Nr VIII/51/2019 Rady Gminy Rajcza z dnia 16 maja 2019 r.)

**Ad. 11** Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2019.

W/w projekt omawiany i opiniowany był na połączonych komisjach.

Na 14 głosujących – 14 głosów „za”.

(Uchwała Nr VIII/52/2019 Rady Gminy Rajcza z dnia 16 maja 2019 r.)

**Ad. 12** Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.

(Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu).

Pan Wójt poinformował, że w budynku komunalnym w Soli-Kiczorze robiony jest remont tzn. istniejące tam mieszkanie dzielone jest na dwa mniejsze.

W poszczególnych sołectwach prace gospodarcze wykonywane są przez pracowników zatrudnionych przy Urzędzie Gminy.

W parku gminnym w Rajczy trwają prace – wyrównywanie terenu, plantowanie ziemi. W najbliższym czasie montowane będą nowe urządzenia na placu zabaw. Na miejscu po tzw. beczkach wybudowana zostanie wiata grillowa.

W czerwcu br. w sołectwie Rajcza będą zorganizowane ćwiczenia wojsk terytorialnych. W ramach podpisanej współpracy wojska te będą nam służyły pomocą podczas zaistnienia ewentualnych klęsk żywiołowych.

W dyskusji nad informacjami – brak głosów.

**Ad. 13** Wolne wnioski.

Przewodniczący Rady przedstawił zaproszenia skierowane do Rady Gminy:

- na Rajd Szlakami Papieskimi w Soli;
- na Jarmark w Kosarzyskach. Chętni mogą wziąć udział w imprezie;
- Most aktywnego seniora do uczestnictwa w konferencji dedykowanej seniorom;
- na uroczystość 350 –lecia darowania obrazu Madonny Częstochowskiej;
- na spotkanie z Ministrem Szwedem.

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Magdalena Omyła przedstawiła pisma, które wpłynęły do Rady Gminy:

- Państwo Czanieccy – w sprawie zakupu działki od gminy Rajcza;
- Pan Przemysław Romanek w sprawie rezygnacji z członka w Zarządzie Stowarzyszenia Sólkiczora.pl;
- Rada Miejska Wodzisław Śląski, Rada Miejska w Gliwicach, Rada Gminy w Toszku
- apel o poparcie w sprawie poprawy jakości powietrza;
- Koleje Śląskie – w sprawie rewitalizacji linii nr 139 Katowice – Zwardoń;
- Janina Krackowska – informacja o słabej jakości dźwięku podczas transmisji posiedzeń Rady Gminy.

Przewodniczący Rady odniósł się do ostatniego pisma i poinformował, że po uzgodnieniu z Wójtem i Skarbnikiem Gminy skierowane zostało zapytanie o cenę urządzenia(mikrofonów), które podniosłyby jakość transmisji sesji Rady Gminy.

Pan Zbigniew Kośniewski poinformował, że 1 czerwca br. odbędzie się pielgrzymka Szlakiem Papieskim Loretańskim. Zaprosił wszystkich zainteresowanych do wzięcia udziału w tych uroczystościach.



Pan Przemysław Romanek zaprosił do Soli-Kiczory na Piknik Rodzinny, który odbędzie się w dniu w najbliższy weekend.

Radny Powiatowy Pan Adam Iwanek poinformował, że:

- Starosta Żywiecki złożył wniosek do programu unijnego na przebudowę drogi powiatowej w Rycerze Dolnej;
- mówił o planowanej przebudowie mostu w Rajczy;
- odcinek drogi od skrzyżowania w Soli-Kiczorze;
- na odcinku od ronda do mostu w Rajczy na ul. Górskiej – wniosek o przejście dla pieszych.

Radny Powiatowy Pan Grzegorz Rybarski poinformował, że:

- wycinka drzew i krzewów, o które wnosiła grupa radnych będzie wykonana w miesiącach maju i czerwcu;
- poinformował, że w najbliższym czasie odbędzie się wizja na drodze Na Kotelnicę;
- nie odbył się przetarg na sprzedaż budynku byłego schroniska „Ożna”;
- wystąpił z wnioskiem o umocnienia brzegu rzeki oraz jej przekorytowanie na kilku odcinkach w kierunku Milówki.

Radna Powiatowa Pani Aleksandra Legierska poinformowała że:

- w ramach poprawy bezpieczeństwa na drodze powiatowej w Soli k. Barbórki będzie zamontowany znak ograniczający prędkość;
- czynione są starania o montaż tablic świetlnych kontrolujących prędkość pojazdów na odcinku od centrum Rajczy w kierunku do Rajczy Dolnej;
- wystąpiła do komisji sportu o nagrody dla naszych mieszkańców w kategorii „najlepsi sportowcy roku”. Nagrody otrzymali: Pan Jarosław Byrski oraz bracia Franusikowie.

Na zakończenie swojego wystąpienia podziękowała za współpracę Pani Dyrektor GOKiS w Rajczy. Powiedziała, że bardzo dobrze układa się współpraca Ośrodka z powiatem, bardzo wysoko oceniane są tam koła gospodyń z naszego terenu. Dodała, że nie podobało jej się to jak potraktowano na dzisiejszej sesji Dyrektor GOKiS w Rajczy. Uważa, człowiekiem się jest a radnym się bywa. Nie przypuszczała, że „można tak człowiekowi dokopać” mimo, że Pani Dyrektor udzieliła bardzo adekwatnej odpowiedzi na zadawane jej pytania. W imieniu własnym podziękowała jej za to co do tej pory robi, a na koniec od siebie przeprosiła ją za to co stało się na sesji.

Pani Dyrektor podziękowała przedmówczyni za dobre słowa. Apelowwała do zebranych aby docenili to co mamy bo mamy bo mamy dużo.

Pani Honorata Szatanik pytała czy zaplanowano zbiórkę odpadów wielkogabarytowych?

Pan Jerzy Motyka odpowiedział, że zbiórka zaplanowana została na okres od 29.05. do 14.06.2019 r. Szczegóły zbiórki określa harmonogram zbiórki dla poszczególnych sołectw.

Radna apelowała o usunięcie z terenów przylegających do nowo wybudowanej ścieżki rowerowej na odcinku od baru w Rajczy do placu zabaw koło Goglera pozostałości w postaci drutów, kabli, kręgów itp. Pytała czy teren przy ścieżce będzie rozgrabiony i czy będzie posiana trawa?

Na zakończenie Pani Szatanik pytała o montaż lamp w przysiółku Tomusie w Rajczy.

Pan Wójt odniósł się do przedstawionych problemów i tak:

- druty są pozostałością po jakiejś akcji powodziowej. Będą usunięte.
- kabel to prawdopodobnie pozostałość po jakichś pracach.
- W sprawie lamp powiedział, że w roku bieżącym na pewno nie będzie realizacji tego zadania, gdyż nie ma na nie projektu. Dodał, że w przyszłym budżecie trzeba będzie zaplanować te koszty.

Pan Dariusz Płoskonka pytał:

- czy będą robione remonty cząstkowe dróg ?;
- czy było spotkanie w sprawie remontu drogi przez Stańcówkę, a jeśli tak to jakie są w tej sprawie uzgodnienia;
- czy był składany wniosek o lampy solarne, nie wie czy wniosek przedmiotowy będzie realizowany;



- postawił wniosek o wycięcie krzaków na działce na przeciwko dworca PKP w Zwardoniu. Dodał, że krzaki zasłaniają lampy usytuowane na niej.

Wójt Gminy Pan Zbigniew Paciorek odpowiedział:

- remonty częściowe dróg będą robione lecz nie wie w jakim zakresie;
- spotkanie z Nadleśniczym w sprawie remontu drogi na Stańcówkę jest umówione. O efektach spotkania poinformuje radnych przy najbliższym spotkaniu;
- lampy solarne - na dzień dzisiejszy temat nieaktualny;
- w miarę możliwości czasowej i osobowej będą robione prace porządkowe w poszczególnych sołectwach.

Radny Tomasz Sobel pytał o to czy nie można wykonać prac porządkowych na odcinku ścieżki rowerowej koło sklepu Husgvarn w Rajczy. Powiedział, że obecny jej stan jest zły, a firma która miała uzupełnić ubytki asfaltu nic z tym nie zrobiła. Prosił również o podjęcie działań by firma, która ma siedzibę po sąsiedztwie tejże ścieżki nie niszczyła jej przez przejazd samochodów o dużym tonażu.

Pan Wójt odpowiedział, że prace nie zostały zakończone

Pan Jerzy Motyka – Zastępca Wójta wyjaśnił, że wspólnota wyraziła zgodę na prowadzenie prac i firma, która wykonywała prace związane ze zrywką drzewa wywiązała się z wykonania zadań jakie zawarto w umowie. Obecnie wspólnota nie wyraża woli do uporządkowania placu. Powiedział, że nie możemy ingerować w cudzą własność. Jak wspólnicy wyrażą zgodę na uprzątnięcie placu będziemy mogli przy pomocy naszych pracowników dokonać prac porządkowych.

Pan Motyka apelował do wszystkich o to by wspólnie z mieszkańcami poszczególnych sołectw dbać o czystość bo to my sami bardzo często zaśmiecamy nasze tereny. Prosił o to by nie wszystko cedować na pracowników, których zatrudniamy na pracach społeczno-użytecznych, gdyż niejednokrotnie są to osoby wiekowe, od których nie można „wymagać cudów”. Przypomniał, że tymi pracownikami kosimy wszystkie place zabaw, okaszemy ścieżki rowerowe, wykaszemy rowy również prywatne itd.

Pan Sobel wyraził zaniepokojenie związane z nowo wybudowanym mostem na Nickulinie. Pytał czy most ten jest pełnowymiarowy i czy wybudowany jest zgodnie ze sztuką budowlaną. Obawia się że dojdzie tam do zderzenia pojazdów.

Pan Jerzy Motyka przypomniał, że zaraz po oddaniu do użytku mostu, o którym mówi radny w ramach gwarancji było robione frezowanie odcinka tego mostu. Od tej pory nie było interwencji w w/w sprawie.

Radny Tomasz Sobel pytał czy jako radni mogą mieć wpływ na zakaz z korzystania z telefonów komórkowych w szkołach na terenie gminy Rajcza. Prosił o rozeznanie sprawy czy z zakazem związany jest opór rady rodziców, nauczycieli czy może rodziców. Powiedział, że używanie telefonów w szkole utrudnia pracę nauczycielom.

Pan Wójt zadeklarował, że wyjaśni tę sprawę.

Pani Magdalena Omyła – Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że w jej klasie jest zakaz korzystania z telefonów komórkowych. Nie ma jednak ogólnego wymogu regulującego tę sprawę.

Radny pytał czy ogłoszenie o naborze na stanowisko do Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu nie powinno widnieć na stronie BIP w Rajczy?

Pan Wójt powiedział, że po jego interwencji Pani Dyrektor umieściła ogłoszenie o naborze.

Pani Dyrektor odpowiedziała, że jest odrębną jednostką tj. instytucją kultury i wg niej ogłoszenie, o którym mówi radny nie musi umieszczać na BIP Rajcza.

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnej powiatowej Pani Legierskiej powiedział, że do tej pory dokąd on będzie przewodniczył tej radzie każdy radny będzie mógł zabierać głos i wyrażać własne opinie na dany temat. Nie będzie wprowadzał ograniczeń chyba że wypowiedzi będą ułamywały osobom obecnym na posiedzeniu.

#### **Ad. 14 Zamknięcie obrad.**

W związku z wyczerpaniem dziennego porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia VIII sesji Rady Gminy Rajcza.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokół sporządziła Elżbieta Rachtan.

Przewodniczący Rady

Zbigniew Kopeć